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Sak 30/09    Godkjenning av innkalling og sakskart  
 
Arkivsak: 200900034 
Arkivkode: 026.2 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 23.03.09 30/09  
 
GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSKART  
 
 

Sak 31/09    Godkjenning av BU-protokoll fra møte 09.02.2009  
 
Arkivsak: 200900034 
Arkivkode: 026.2 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 23.03.09 31/09  
 
GODKJENNING AV BU-PROTOKOLL FRA MØTE 09.02.2009  
 
 

Sak 32/09    Protokoller til orientering  
 
Arkivsak: 200900034 
Arkivkode: 026.2 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 23.03.09 32/09  
 
PROTOKOLLER TIL ORIENTERING  
 
 
 
 
 
 

 0 



 

Sak 33/09    Informasjon fra administrasjonen  
 
Arkivsak: 200900034 
Arkivkode: 026.2 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 23.03.09 33/09  
 
INFORMASJON FRA ADMINISTRASJONEN  
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Sak 34/09    Årsmelding og årsstatistikk 2008 for Bydel Østensjø  
 
Arkivsak: 200500175 
Arkivkode: 101.1 
Saksbehandler: Håkon Kleven 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 16.03.09  
Omsorgskomite 16.03.09  
Ungdomsrådet 16.03.09 10/09  
Eldrerådet 16.03.09  
Oppvekstkomite 16.03.09  
Råd for funksjonshemmede 17.03.09  
Bydelsutvalget 23.03.09 34/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
ÅRSMELDING OG ÅRSSTATISTIKK 2008 FOR BYDEL ØSTENSJØ  
 
Med bakgrunn i fellesskriv til bydelene nr. 06/2008 ble årsmeldingen fra Bydel Østensjø 
oversendt bystyret 03.03.2009 i henhold til fastlagte frister. Protokoll fra bydelsutvalgets 
behandling ettersendes Byrådsavdeling for velferd og sosiale tjenester etter behandling. 
 
Vedlagt følger årsmelding 2008 og årsstatistikk 2008 for Bydel Østensjø. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Årsmelding 2008 for Bydel Østensjø godkjennes 
2. Årsstatistikk 2008 for Bydel Østensjø tas til orientering.  

 
 
 
Tove Stien /s       Håkon Kleven /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
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Sak 35/09    Barnehager - full behovsdekning, status februar 2009  
 
Arkivsak: 200400377 
Arkivkode: 323.3 
Saksbehandler: Anne Kristine Bjørland 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 16.03.09  
Oppvekstkomite 16.03.09  
Bydelsutvalget 23.03.09 35/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
BARNEHAGER - FULL BEHOVSDEKNING, STATUS FEBRUAR 2009  
 
Bakgrunn: 
I bydelsutvalgets behandling av budsjett 2009, BU-sak 204/08, ble det fattet følgende vedtak:  
”BU får fremlagt sak om barnehager - full behovsdekning på hvert møte slik det har vært i 
2008.”  
Saken bygger på tidligere framlagte saker, sist i bydelsutvalgets møte 09.02.2009. BU-sak 
06/09, med status for januar 2009.  
 
Saksframstilling: 
Saksframlegget gir en gjennomgang av aktuelle barnehageprosjekter/ tomter, med vekt på 
prosjekter/ tomter der det er kommet inn noe nytt siden forrige sak.  
 
Permanente prosjekter 
Lopperud barnehage 
Omsorgsbygg Oslo KF (OBY) overtok 16.01.2009 nybygget Lopperud barnehage. Nybygget er 
overtatt og barnehagen er etablert med full drift. 12 små barn og 18 store barn har fått tilbud om 
plass og har startet opp. Videreføring av paviljongen er omtalt under avsnittet om midlertidige 
prosjekter. 
 
Tallberget barnehage  
Permanent barnehage er under arbeid. Innvendig arbeider forventes ferdigstilt 27. mars, 
utenomhusarbeidet vil være ferdigstilt 29. mai. Overtakelsesdato er satt til 15. april 2009. 
Barnehagen får plass til ytterligere 18 små barn når nybygget er ferdigstilt, og barn vil få 
oppstartsdato fortløpende, når nye ansatte er rekruttert. 
 
Rønningjordet barnehage  
Rammekontrakt for nye Rønningjordet barnehage er underskrevet med Skanska Norge AS. 
Endelige tegninger og planer skal gjennomgås på brukermøte uke 11, hvorpå søknad om 
byggestart oversendes Plan- og bygningsetaten. Rivning av det gamle bygget til Vassenga 
barnehage påstartes i mars. Prognose for ferdigstillelse av 1.byggetrinn, med 5 avdelinger, er 
satt til 31.08.2009, mens 2. byggetrinn, med de siste 5 avdelingene, antas ferdigstilt til 
31.12.2009. 
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Manglebergveien 11  
Byrådsavdeling for kultur- og utdanning (KOU), i samråd med OBY, har besluttet å 
gjennomføre prosjektet ved bruk av standardbarnehage tilsvarende som for Rønningjordet og 
Utmarkveien. Tomten krever omregulering. Det er uavklart når bygging vil bli påbegynt, og 
leverandør er ikke bestemt. Antatt ferdigstillelse er satt til 31.12.2010. 
Barnehagen er forventet å gi barnehageplasser tilsvarende 6 avdelinger.  
 
Utmarkveien 
Rammekontrakt for ny barnehage i Utmarkveien er underskrevet med Barnebygg AS. Bygget 
skal stå ferdig innen 31.08.2009. Barnehagen antas å gi plass til 36 små barn og 36 store barn. 
Endelige tegninger og planer skal som for Rønningjordet barnehage, gjennomgås på 
brukermøte i uke 11, hvorpå søknad om byggestart oversendes Plan- og bygningsetaten.  
 
Midlertidige prosjekter  
 
Paviljong i Paal Bergs vei/ Lopperud 
I medhold av Plan- og bygningsloven er det gitt midlertidig brukstillatelse til videre drift i 
paviljongen frem til 31.07.2011. Paviljongen skal driftes som privat barnehage av Manglerud 
Star/Idrettsbarnehagen AS. Idrettsbarnehagen kan, under forutsetning av at alle nødvendige 
avtaler er underskrevet og endelig tillatelse til videre drift er gitt, starte opp medio april 2009.  
 
Skredderløkka midlertidig paviljong: 
Med bakgrunn i vedtak fattet i bydelsutvalget 03.11.2008, er det bestilt paviljong til den ferdig 
regulerte barnehagetomten på Skredderløkka.  
I samsvar med vedtak gjort i bydelsutvalget i sak 205/08 av 11.12.2008 - ”Administrasjonen 
bør jobbe parallelt med muligheten til å legge paviljongen til Haraløkka i stedet for 
Skredderløkka” -har det vært rettet henvendelse til Byrådsavdeling for kultur- og utdanning 
(KOU) med forespørsel om muligheten for å benytte tomt i Nøklevannsveien 1, istedenfor 
Nøklevannsveien 2 (Skredderløkka). Saken har som følge av dette vært diskutert tverretatelig. 
Fordi tomt i Nøklevannsveien 1 er en del av marka, er denne konkludert å være uaktuell til 
barnehageformål. Dersom barnehage skal etableres i området, er tomt i Nøklevannsveien 2, 
eneste alternativ i følge KOU. Videre fastslår KOU at det ikke er aktuelt å benytte ferdig 
regulerte tomter i Oslo til midlertidige bygg. Bydelsutvalget bes, som følge av dette, vurdere 
hvorvidt det er aktuelt å fremme forslag om at tomt i Nøklevannsveien 2 benyttes til permanent 
barnehage, etablert som elementbygg. Maksimal utnyttelse er i reguleringsplanen satt til 870 
m2 bruttoareal, som tilsier en barnehage på 6 avdelinger. Barnehagen vil ventelig kunne stå 
klar i løpet av 2009. 
 
Prosjektutvikling 
 
Hellerudveien 86 
Bydelsadministrasjonen har, i tråd med intensjonene, ref. offentlig utlysning av 13.11.2008, 
oversendt innstilling til Eiendoms- og byfornyelsesetaten (EBY) med forslag til drifter av ny 
privat barnehage på tomten. EBY vil, som ansvarlig for inngåelse av festekontrakten, ta kontakt 
med tilbyder for underskrivelse av avtale. Barnehagen vil ventelig stå klar tidlig i 2010.  
 
Fuglemyra 
Fuglemyra barnehage er blant bydelens eldste barnehager og skal rehabiliteres. Bydelen har 
bedt OBY om mulighetsstudie med tanke på en mer effektiv arealutnyttelse. Mulighetsstudiet 
overleveres bydel 03.04.2009. 
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Christinedal 
Privat aktør ønsker å etablere en 4 avdelings barnehage i Christinedal, med plass til inntil 72 
barn. Bydelsadministrasjonen har gitt forhåndsgodkjenning av plan for etablering av barnehage 
i lokalene, og aktør er gitt tilsagn om lån. Byantikvaren har vurder saken, og har konkludert 
med følgende:  
”Byantikvaren vil primært ikke anbefale en permanent bruksendring til barnehage. Vi vil 
sekundært kunne anbefale en midlertidig bruksendring såfremt foreslått gjerde foran huset mot 
vest fjernes og våre øvrige kommentarer kan etterleves.” 
Aktør avslutter planarbeidet medio mars, og endelige tegninger oversendes Plan- og 
bygningsetaten i løpet av mars. 
Vedtaket gjort i bydelsutvalget, sak 23/09, om godkjenning av planer for etablering av 
barnhage på eiendommen, er oversendt Plan- og bygningsetaten. 
 
Andre prosjekter: 
Åpen barnehage: 
I bydelsutvalget 09.02.2009, ble det i sak 06/09 – Barnehager full behovsdekning - fattet 
følgende vedtak: ”BU ber administrasjonen legge frem en sak om erfaringer med, behov for og 
finansieringsmuligheter for åpne barnehager”  
Bydelen har i dag 115 barn til sammen i 2 åpne barnehager. Antallet er et snitt av besøkende i 
løpet av en normaluke. Av disse er det antatt at 40 familier gjennomsnittelig benytter seg av 
Åpen barnehage på Oppsal, de øvrige plassene er tilknyttet Åpen barnehage på Bøler. Mens 
Eplehagen Åpne barnehage er et kommunalt tilbud, er Bøler Åpne barnehage et privat tilbud.  
Det er ulike ordninger for tilskudd for barnehagene som følge av dette. 
Åpen barnehage er et pedagogisk tilrettelagt tilbud for barn og foresatte, og er et alternativ til 
ordinær barnehageplass. Antall besøkende har for begge barnehagene vært relativt stabilt siden 
2004. Bøler Åpne barnehage benyttes i stor grad av familier med barn både under og over 3 år, 
og barn av minoritetsspråklige familier fra andre deler av Oslo Syd, som f.eks Søndre 
Nordstrand og Nordstrand. Eplehagen Åpne barnehage benyttes hovedsakelig av nytilflyttede 
småbarnsfamilier i områdene Godlia, Østensjø og Oppsal. Barnehagen anses å være et viktig 
nettverksbyggende tilbud.  
Nettoutgifter for Eplehagen barnehage er for 2009 beregnet til kr 30 000. Dersom Åpen 
barnehage alene skal drifte bygget, vil utgiftene øke, og for 2009 anslås kostnader til mellom kr 
150 000 og kr 200 000.  
Eplehagen barnehage flytter til Bogerud sammen med Eplehagen familiesenter og 
samlokaliseres med Helsetjenester barn og unge. Dette anses som viktig da barnehagen er en 
integrert del av familiesenteret. 
Etablering av ny åpen barnehage i nye lokaler, eventuelt reetablering på Oppsal gård, vil 
medføre kostnader på minimum kr 150 000 – 200 000 per barnehage. Bydelsdirektør kan ikke 
anbefale slik etablering da bydelen ikke har midler til dette. Ved avvikling av kontrakt for leie 
av Oppsal gård vil derimot bydelen spare leiekostnader. 
 
Dalbakkveien barnehage: 
I bydelsutvalget 09.02.2009, ble det i sak 06/09 – Barnehager full behovsdekning fattet 
følgende vedtak: ”BU ber administrasjonen utrede muligheten for kjøp og utbygging av, 
alternativt leie av Dalbakkveien barnehage”. 
Bydelen har rettet henvendelse til Kanvas AS som driver Østensjø (Kanvas) barnehage med 
plass til 58 barn i Dalbakkveien 75. Det er ukjent for eier at barnehagen skal avvikles og/eller 
utvides.  
 
Haakon Tvetersvei 63 og 65 
I bydelsutvalget 09.02.2009, sak 06/09 – Barnehager full behovsdekning – ble det fattet 
følgende vedtak: ”BU ber administrasjonen skrive et brev til Byrådet, der behovet for 
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barnehageplasser i Oppsalområdet presenteres. Samtidig ber bydelsutvalget administrasjonen 
om å liste opp tomter som har vært vurdert, men som av ulike årsaker ikke har kunnet bli 
benyttet. Til sist ber bydelsutvalget administrasjonen om å gjøre kjent for Byrådet at et samlet 
bydelsutvalg ber om at tomtene Haakon Tveters vei 63 og 65 omreguleres til barnehage”. 
 
Bydelsadministrasjonen har oversendt vedtaket til byrådet v/Byrådsavdeling for kultur- og 
utdanning (KOU). Nytt brev vil bli sendt når samlet behov for barnehageplasser pr 2009 er kjent, se 
prognostiserte behov under.  
 
Prognostisert behov: 
Det er p.t. ingen endringer i tidligere prognostiserte tall. Søknader til hovedopptaket 2009 vil 
være ferdig registrert 16.03.2009, og opptak av barn til barnehagene vil påstartes umiddelbart 
etter dette.  
 
Prognoser pr. 31.12.2009: 
Dersom Skredderløkka midlertidige, Lopperud midleritidige, Hellerudveien 86-90, 
Utmarkveien permanente og Christinedal etableres i 2009, vil bydelen anslagsvis ha nærmere 
2700 plasser. Dette vil innebære at bydelen kan ha full behovsdekning, selv om befolkningen i 
alderen 1-5 år øker fra 3073 i 2008 og 3224 i 2009. Det bør bemerkes at flere av tiltakene er 
usikre, eventuelt først blir ferdigstilt i 2010, slik det framgår av denne saken. 
 
Det er varslet en nedgang i befolkningen fra 2011. Dersom dette medfører riktighet, kan 
bydelen raskt avvikle midlertidige paviljonger, som Rønningjordet, Haraløkka og Lopperud.  
 
TABELL FOR BEREGNET BARNEHAGEBEHOV – uendret fra sak full behovsdekning 
fremlagt Bydelsutvalget i februar 2009. 
  1.  

Antall 
faktiske 
plasser pr 
15.12.08 

2.  
Antall 
prognostiserte
plasser pr 
01.08.2009 

3.  
Antall barn 
søkt uten å få 
plass pr. 
31.12.2008 
Inkl 0-åringer 

4.  
Antatt 
totalbehov for 
plasser 
01.08.2009 

5.  
Antatt 
totalbehov for 
plasser om 5 
år 
  

Denne 
rapportering 

2333 2414 55 over 3 år
192 under 3 år
380 under 1 år

2666 2666

Forrige 
rapportering 

2323 2414  64 over 3 år
125 under 3

200 under 1 år

2666  2767

Endring +/-  10  Forutsetter 
etablering av 

81 plasser

over 3 år
under 3 år
 under 1 år

0   0 

Forklaring: 
Kolonne 1: Antall faktiske plasser 
Kolonne 2: Antall faktiske plasser, inkludert plasser som etableres i løpet av 2008. Omregnet til storbarnsplasser 
utgjør dette 3156 plasser.   
Kolonne 3: Antall barn på søkerliste, som ikke har fått tilbud om barnehageplass. Det gjøres oppmerksom på at 
søkere som søker til og med 31.12.2009 er inkludert i tallene. 
Kolonne 4: Bydelsadministrasjonen anslag for antatt behov for barnehageplasser i bydelen pr 31.12.2009, korrigert 
for befolkningsfremskriving og basert på en dekningsgrad på 82,7%.  
Antall barn 1-5 år bosatt i bydelen pr. 01.01.2007 var 2890, mens det pr. 01.01.2008 er 3073 barn. Antall barn 
forventet bosatt i bydelen pr. 31.12.2009 tilsvarer en øking på 151 barn til 3224. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
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1. Barnehager – Full behovsdekning, status februar 2009, tas til orientering 
2. Bydelsutvalget avklarer om det er aktuelt å fremme forslag om at tomt i 

Nøklevannsveien 2 benyttes til permanent barnehage, eller om tomten skal foreslås 
omregulert til friområde. 

 
 
 
Tove Stien /s       Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
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Sak 36/09    Månedsrapport barneverntjenesten januar og februar 
2009  
 
Arkivsak: 200700447 
Arkivkode: 321.9 
Saksbehandler: Mary Ann Gursli 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 16.03.09  
Bydelsutvalget 23.03.09 36/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
MÅNEDSRAPPORT BARNEVERNTJENESTEN JANUAR OG FEBRUAR 2009  
 
 
Bakgrunn: 
Med dette fremlegges månedlig rapportering til bydelsutvalget om situasjonen innenfor 
barnevernsområdet per 28.02.2009.  
 
Saksframstilling: 
Barn og unge under tiltak utenfor familien:  
Samlet antall plasseringer i institusjon / institusjonsrelaterte tiltak er redusert fra en topp rundt 
nyttår og er pr februar på et nivå i tråd med forutsetningene for budsjett 2009.  
 
Antall fosterhjem, både ordinære og forsterkede, og institusjonsplasseringer, har holdt seg 
stabilt gjennom perioden, og bydelen har flere barn fosterhjemsplassert enn forutsatt. Imidlertid 
er dette som oftest er en bedre løsning for barn som ikke kan bo hjemme, rimeligere for 
bydelen enn en institusjonsplassering. Det er derfor ikke ønskelig å iverksette tiltak for å 
redusere antallet fosterhjem. Barneverntjenesten bør imidlertid gjennomgå kriterier for bruk av 
forsterkning, og dette vil bli gjort i løpet av våren 2009. 
 
Barn og unge under tiltak i familien  
Antall barn med tiltak i hjemmet er økt noe i forhold til siste rapportering. Tiltak i hjemmet 
inkluderer mødrehjem, hybeltiltak for barn under 18 år som enten bor på hybel eller i 
selvstendig bolig, miljøarbeideroppfølging, avlastning, SFO/ barnehage, støttekontakt, 
besøkshjem, fritidstiltak o.a. Barneverntjenesten ønsker å redusere antall plasseringer utenfor 
hjemmet. Å øke den forebyggende innsatsen, samt å ha som mål å komme inn i sakene 
tidligere, vil kunne medføre en økning av barn og unge med tiltak innenfor familien, samt at 
aktiviteten i hjemmet kan bli høyere / mer kostbar for å kunne forebygge eventuelle 
plasseringer.  
 
Meldinger og undersøkelser 
Antall meldinger i januar og februar var på hhv 38 og 24. Barneverntjenesten hadde fra oktober 
t.o.m. januar en økning i antall meldinger og undersøkelser på 50-70% sammenlignet med 
gjennomsnittet av de foregående måneder fram t.o.m. september. Dette medførte at det en 
periode ble brukt lengre tid i hver undersøkelse, slik at antall fristoverskridelser dermed igjen 
økte. Økningen har ikke medført økning i henleggelsesprosenten. Det iverksettes fortsatt 
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undersøkelse i 80-90% av sakene, noe som er relativt høyt. Barneverntjenesten har jobbet med 
å etablere samarbeidsavtaler med andre instanser som jobber med barn, og målet er at disse i 
større grad skal ta kontakt for å drøfte bekymring og melde alvorlig bekymring til 
barneverntjenesten. Det forventes derfor at antallet meldinger vil stige i 2009 sammenlignet 
med 2008. Det er midlertidig overført ett årsverk fra Ofot til barnevernkontoret for å håndtere 
økningen. 
 
 
Tiltakstype 

 
Res 
06 

 
Res 
07 

 
Res 
08 

   
1/09 

 

 
2/09 

  
3/09 

 

 
Plan 
2009 

Antall barn og unge under tiltak 
utenfor familien: 

 
74 

 
88 

 
92 

 
89 

 
87 

  

Institusjonsbaserte tiltak   20 25 22 21 19  19  
Fosterhjem – inkl beredskapshjem 43 43 49 49 49  44 

- herav ordinære 23 27 26 26 26  29 
- herav forsterkede 20 16 23 23 23  15 

Hybel, ordinær 11 20 10 9 8    
Hybel, m/oppfølg   11 10 11    
Antall barn og unge under tiltak i 
familien: 

 
176 

 
185 

 
193 

 
195 

 
202 

  
200 

- herunder mødrehjem (*)  2 3 3 4  3 
Sum barn og unge under tiltak i 
barnevernet 

 
250 

 
273 

 
285 

 
284 

 
289 

  

 
Meldinger mottatt   

 
320 

 
379 

 
29 

 
38 

 
24 

  

Undersøkelser igangsatt  239 273 30 19 37   
 
Antall aktive saker i Ofot (**)  

  
105 

 
67 

 
66 

 
70 

  

 
(*) Mødrehjem er å anse som et tiltak i familien siden mor og barn for sammen. Oppgitt antall viser antall familier med dette tiltaket 
(**) Saker i Ofot: omfatter tiltak både i og utenfor hjemmet. Disse sakene er inkludert i tallene lenger opp i tabellen.  
 
Antall aktive saker i Oppfølgings- og tilretteleggertjenesten (Ofot) 
OFOT har i januar og februar fått henvist 22 nye saker fra barnevernkontoret. Ved utgangen av 
februar hadde Ofot 70 aktive saker, hvorav 16 saker er ungdom over 18 år. I forbindelse med 
kraftig økning i antall meldinger og derpå følgende undersøkelsessaker i mottaks- og 
undersøkelsesteamet har Ofot midlertidig avgitt ett årsverk til barnevernkontoret.    
 
Satsningsområder 
For våren 2009 vil barneverntjenesten ha særlig fokus på bedre oppfølging av fosterhjem, 
internkontroll med egen aktivitet og samarbeid med andre instanser, som skole, helsestasjon, 
skolehelsetjeneste, politi, sosialkontor / NAV og barnehager. Barneverntjenesten skal være en 
utadrettet samarbeidsinstans og målet er å komme inn tidlig, samtidig med andre tjenester i 
bydelen og at man jobber koordinert mot samme mål i samarbeid med familiene, så langt det er 
mulig.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar månedsrapport barneverntjeneste per februar 2009 til orientering.  
 
 
Tove Stien /s       Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør       avd.sjef 
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Sak 37/09    Landsomfattende tilsyn med kommunale helse-, sosial- 
og barneverntjenester i Bydel Østensjø - avviket er lukket  
 
Arkivsak: 200800253 
Arkivkode: 303 
Saksbehandler: Torunn Nyrnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 16.03.09  
Bydelsutvalget 23.03.09 37/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
LANDSOMFATTENDE TILSYN MED KOMMUNALE HELSE-, SOSIAL- OG 
BARNEVERNTJENESTER I BYDEL ØSTENSJØ - AVVIKET ER LUKKET  
 
Bakgrunn: 
Våren 2008 gjennomførte Fylkesmannen og Helsetilsynet i Oslo og Akershus tilsyn med 
kommunale barnevern-, helse- og sosialtjenester til barn i Bydel Østensjø. 
Tilsynet avdekket ett avvik i Bydel Østensjø:  

Bydel Østensjø har ikke systemer som sikrer tilstrekkelig samarbeid mellom 
skolehelsetjenesten, sosialtjenesten og barneverntjenesten. 

Avviket var begrunnet med 15 revisjonsbevis 
 
Bydelen ble bedt om å utarbeide plan for hvordan det konstaterte avviket skulle lukkes.  
Bydelens plan for lukking av avvik ble oversendt Fylkesmannen i Oslo og Akershus og lagt 
fram til orientering til bydelsutvalget 11.12.2009, BU-sak 208/08. 
 
Saksframstilling: 
Fylkesmannen var i all hovedsak fornøyd med bydelens plan for lukking av avviket, men ba om 
følgende tilleggsopplysninger: 

- Få tilsendt de nye rutinene for tilbakemelding til offentlig melder og innhenting av 
informert samtykke til å gi mer opplysninger til melder, samt en tilbakemelding på 
hvordan rutinen er tenkt implementert og hvordan det skal sikres at rutinen er fulgt. 

- En utdypning av hvordan rutinene i revisjonsbevis 5 om utarbeidelse av tiltaksplan 
sikrer at tiltaksplaner evalueres. Videre hvordan rutinene er tenkt implementert og fulgt 
opp. 

- En beskrivelse av tverrfaglig samarbeidssystem og en kort redegjørelse for det 
kontrollsystemet som skal utarbeides for å sikre at samarbeidet i enkeltsaker fungerer. 

 
Bydelens tilbakemelding ble oversendt Fylkesmannen 14.01.2009, der det ble dokumentert at 
bydelen har fått et system på å innarbeide og følge opp rutiner, samt at det er innført et 
kontrollsystem som innebærer både kontroll innad i de enkelte tjenestene og en kontroll på 
ledelsesnivå. 
Bydelens tilbakemelding følger vedlagt.  
 
I Fylkesmannens og Helsetilsynets tilbakemelding om at avviket anses som lukket, er det særlig 
lagt vekt på at alle revisjonsbevisene er gjennomgått, at planen er ledelsesforankret, at det er 
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utpekt ansvarlige for tiltakene og at planen er tidfestet. 
Fylkesmannens og Helsetilsynets tilbakemelding følger vedlagt. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak vedrørende landsomfattende tilsyn med kommunale helse-, sosial- og barneverntjenester i 
Bydel Østensjø - avviket er lukket, tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s        Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Vedlegg: 

- Bydelens tilbakemelding oversendt Fylkesmannen 14.01.2009 
- Landsomfattende tilsyn 2008 med kommunale helse- sosial og barneverntjenester til 

barn i Bydel Østensjø. Lukking av avviket  
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Sak 38/09    Bydelens erfaringer vedrørende IKT-reformen i Oslo 
kommune  
 
Arkivsak: 200400100 
Arkivkode: 032 
Saksbehandler: Håkon Kleven 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 23.03.09 38/09  
 
BYDELENS ERFARINGER VEDRØRENDE IKT-REFORMEN I OSLO KOMMUNE  
 
Bakgrunn 
I BU-sak 20/09 fattet bydelsutvalget følgende vedtak: 
 
”Bydelsutvalget ber direktøren om en sak vedrørende forholdene rundt innføringen av IKT-
reformen. 
Saken skal belyse de lovede besparelser (økonomi og årsverk), faktiske kostnader 
og årsaken til dem, samt erfaringer med systemet hittil. Sakens bes legges frem senest 
sammen med årsberetningen for 2008.” 
 
Endring i IKT-organiseringen i Oslo kommune 
Byrådet vedtok den 01.07.2004 nye hovedprinsipper for organisering av IKT-funksjonen i Oslo 
kommune (byrådssak 1230/04). Formålet er økt tjenestekvalitet og bedre ressursutnyttelse. 
Hovedprinsippet trådte i kraft 03.03.2005 gjennom byrådets vedtak av IKT-instruks for Oslo 
kommune (byrådssak 1052/05). Byrådet ønsker å realisere et gevinstpotensiale som i hovedsak 
er knyttet til innsparinger som følge av økte muligheter for inngåelse av gunstige 
storkundeavtaler og redusert behov for driftsrelaterte årsverk. 
 
Ny organisasjonsmodell for IKT-organisering: 
Hovedinnholdet i de to alternative modellene for IKT-organisering for bydelene slik den 
fremgår av byrådssak 298/05, har to alternative modellene:  
 
Alternativ 1 - hvor alt ansvar for teknisk support var overført til Utvikling og kompetanseetaten 
(UKE) og ivaretatt av de private leverandører – kun 1. linje brukerstøtte i virksomhetene 
 
Alternativ 2 - modell som gir utvidet lokalt ansvar i bydelene. Avviker ved at det opprettholdes 
et helhetlig støtteapparat lokalt. Bydelenes ansvar beholdes ved at 1. linje – støttefunksjoner 
videreføres til også å omfatte teknisk support innen gitte rammer. Denne modellen ble valgt av 
blant annet Bydel Østensjø.  
 
Kort inneholder begge modeller følgende tre roller: 
 
Faglig premissgiver – ble tillagt virksomhetsfaglig styringsansvar for IKT- anvendelse og 
rollen ble plassert i den enkelte byrådsavdeling for sektor- og fellessystemer og i den enkelte 
virksomhet for virksomhetsspesifikke systemer. Idet bydelen(e) ikke har virksomspesifikke 
systemer er rollen blitt ivaretatt av byrådsavdelingene. 
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IKT Strateg – fikk et faglig styringsansvar som omfatter teknologi, IKT- organisasjon og 
helhetlig koordinering innen myndighetsrammer gitt av byrådet. Rollen ble plassert i 
Utviklings- og kompetanseetaten (UKE). Dette medførte ingen reell endring for bydelen. 
 
IKT Leverandør – fikk ansvar for operativ utførelse for etablering, vedlikehold og drift av IKT-
anvendelser og teknologi. Den interne ansvarsutøvelse ble plassert i UKE, organisatorisk 
adskilt fra strategrollen. UKE inngikk deretter tre kontrakter for leveranse av slike tjenester: 
 
I Byrådssak 298/05 er høringsuttalelsene fra bydelene oppsummert som følger: 
 
”Høringsuttalelsene fra bydelene viser at det på tross av en viss forståelse for overordnede 
mål, prinsipper og rolledefinisjoner, er motstand mot en IKT-organisering som etter bydelenes 
oppfatning, reduserer bydelenes ansvar og innflytelse på egen IKT-utnyttelse. Bydelene er 
videre bekymret for de økonomiske, personal- og virksomhetsmessige konsekvensene av at 
løpende drift, vedlikehold og teknisk support overtas av eksterne leverandører. De savner et 
tydelig bilde av kost/nytte-effektene for egen virksomhet.  
 
Samtlige bydeler gir enten direkte eller indirekte uttrykk for at det alternativet som innebærer 
et noe utvidet ansvar i forhold til vedtatte hovedprinsipper, vil være å foretrekke.” 
 
Stans i prosjektet 
Tidlig i 2008 ble all ny innrulling i Oslofelles stanset p.g.a. økonomiske overskridelser og 
avtalemessige uklarheter mellom UKE og de eksterne leverandørene. Det ble nedsatt flere 
grupper som nå jobber med de inngåtte avtalene blant annet ved hjelp av PriceWaterhouse 
Cooper og senere fra KPMG. 
 
I budsjettet for 2009 uttaler byrådet følgende: 
 
”KPMGs konklusjoner/anbefalinger så langt er blant annet som følger: 
 
Bestiller-leverandør-modellen 

• KPMG oppfatter at Oslo kommune ikke har innført modellen i praksis 
- Faglig premissgiverrollen passer ikke inn i modellen og er også vanskelig å 

kommunisere 
- Plassering av IKT-strateg er ikke optimal 

• KPMG mener kommunen bør rendyrke modellen og implementere ny struktur basert på 
mer kjente begrep nemlig systemer (oppgaver knyttet til systemforvaltning) og bruker 

 
Kontraktsoppfølging 

• Ordningen med sentralisert kontraktsoppfølging for applikasjonsforvaltning fungerer 
ikke 

• Ansvaret for oppfølging bør legges hos systemeier, herunder ansvar for inngåelse, 
vedlikehold og avvikling 

 
Manglende styring 

• Det er mangel på styring på IKT området i forhold til flere aspekter 
- IKT strategisk – sikre kobling mellom virksomhetsprosesser og IKT anvendelse 
- Sikkerhetsstyring og forholdet til personopplysningsloven 

• Det bør opprettes ny rolle som leder for IKT styring i Oslo kommune. Rollen bør 
plasseres sentralt i FIU (finansbyråden)” 
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Erfaringer med Oslofelles og lokal drift 
Bydel Østensjø ble innrullet i Oslofelles i helgen 7-9 desember 2007 og var operative fra og 
med mandag 10. desember. Bydelen hadde da redusert IKT-ansatte fra 4 til 2 årsverk allerede 
sommeren 2006. 
 
I korthet medførte ny modell at de servere bydelen selv betjente ble fysisk flyttet fra 
administrasjonen og til sentrale driftsmiljøer hos leverandørene og det vesentligste av teknisk 
support på eget utstyr som pc, skrivere o.l. ble overtatt av InfoCare. Alle feil skulle i 
utgangspunktet rettes til en sentral servicedesk der man ikke ble direkte betjent, men hvor 
feilmeldingene blir registrert i en databasert kø.  
 
Erfaringene fra innføringen og de påfølgende måneder ble oppsummert slik: 

1. Selve innføringen gikk uten store problemer. Alle pc’er skulle i utgangspunket fungere i 
det nye driftsmiljøet. Dette var ikke tilfelle og bydelen måtte anskaffe ca 30 nye pc’er. 
Det var også nødvendig med mye lokale tilpasninger i ukene etterpå, selv om dette ikke 
skulle være nødvendig. 

2. Det forelå ingen avtale mellom bydel og UKE eller oversikt over kostnader før 
innrullingen. 

3. Det var for lite strukturert kommunikasjon mellom UKE og bydelen. 
Innføringsprosessen ble i all hovedsak planlagt, gjennomført og revidert mellom 
bydelen og ny driftsleverandør.  

4. Det var mye uklarheter mellom de sentrale aktører: UKE og de tre private leverandører 
og i særdeleshet med den leverandør som skulle betjene lokalt utstyr 

 
Hovedproblemet har vært en meget ustabil driftssituasjon av servere og periferiutstyr (lokale 
pc’r, skrivere o.l.) og en meget tungvint og utilfredsstillende prosedyre for å få rettet påpekte 
feil. Servicedesken hvor feil skal meldes ble på mange måter en bremsekloss for en effektiv 
behandling av feil. 
 
Når ansatte i bydelen uansett årsak opplever at det aktuelle datasystem er utilgjengelig, er det 
viktig at bistand gis snarest mulig, slik at den tid vedkommende står uten nødvendig 
arbeidsredskap blir kortest mulig. For de tekniske funksjoner bydelen selv hadde ansvaret for, 
var driftsstabiliteten god, noe som ikke minst skyldes at våre IKT medarbeidere omgående 
kunne håndtere problemet, også når meldere av feil ikke selv hadde vesentlig datakunnskap 
eller behersket terminologien.  
Det har vært av avgjørende betydning at eget IKT personell har hatt utstrakt kjennskap om 
lokale forhold med utstyr, linjer og tjenester i tillegg til de ansattes spesifikke behov. 
 
Når det gjelder driftsmessige forhold som er knyttet til å sentralisere servere har dette gitt seg 
utslag i tregere programbehandling, problemer med utskrifter og pålogging. Det er også en stor 
utfordring at datanettet ikke alle steder er dimensjonert for den datatrafikk som er nødvendig 
for å samhandle effektivt og stabilt over nettet. Selv om det fremdeles er en del problemer med 
stabilitet m.m. så har forholdene bedret seg noe, men det er fortsatt til tider store problemer 
med utskriftsfunksjonen og treghet i nettet. 
 
Økonomi 
All betaling til de private leverandørene skjer gjennom avregninger fra UKE. Det er således 
UKE som er bydelens avtalepartner. Det er imidlertid ikke inngått noen avtaler mellom UKE 
og bydelene pr dags dato da det fortsatt er uenighet om innhold og pris. Det er igangsatt et 
arbeid i UKE for å få frem et bedret avtaleutkast. 
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UKE har beregnet at Bydel Østensjø’s kostnader for å være med i Oslofelles, vil bli ca 2 mill. 
kroner i 2009. Summen er beregnet ut fra hva leverandørene har fakturert i 2008 og det 
endelige tallet vil første være klart når avtale og enighet med leverandørene har kommet på 
plass.  
 
I tillegg til dette ble bydelen belastet med kr 600 000 for innrullingskostnader i 2007. Bydeler 
som ble innrullet etter 2007 har sluppet å betale denne engangsutgiften. De 5 bydeler som 
betalte utgiften i 2007 har bedt om å få refundert utgiften av hensyn til 
likebehandlingsprinsippet. Byrådsavdeling for finans og utvikling har i brev av 15.01.2008 
avvist krav med henvisning til at det i bystyresak 157/08 og 261/08 vedtok å tilleggsbevilge 
255 mill. kroner for å rydde opp i problemene rundt nye IKT-organisering. Det ble i den 
forbindelse ikke bevilget midler til å dekke/tilbakebetale innrullingskostnadene for 
virksomhetene som ble rullet inn i 2007. 
 
Tidligere hadde bydelens pc’er en levetid på mellom 4 – 8 år, avhengig av hvilket behov det 
enkelte tjenesteområde hadde. Med sentral drifting har kravet til ytelse på den enkelte pc blitt 
mye høyere og nødvendig utskifting av pc’er skjer nå i løpet av 2,5 – 4 år pga det krevende 
driftsmiljøet. 
  
Besparelser for bydelen knytter til ny IKT-organisering knytter seg til reduksjon av 2 årsverk 
og overføring av investerings- og driftsutgifter for servere. Samlet er dette vurdert til å utgjøre 
ca 1,2 mill. kroner.  
 
Bydelen har fått noen tilleggstjenester som en ikke hadde tidligere, som for eksempel internett-
tilgang for alle og muligheten til at lokal IKT kan koble seg til og kontrollere pc-er og veilede 
brukerne over datalinje. Verdien av dette kan anslås til kr 2-300 000 i investering. 
 
I tillegg til de kostnader bydelen betaler til UKE for drift betaler bydelen ca 5 mill. kroner til 
dekning av lisenskostnader for fellessystemer og fagsystemer. Samlet betaler bydelen ca 7 mill. 
kroner til dekning av programvare og drift av datasystemene.  
 
Oppsummering 
Det er fortsatt uklarheter rundt avtalene med de private driftsleverandørene. Avtalen med A/S 
EDB, som har ansvaret for applikasjonsdrift, ble avviklet i slutten av 2008 og UKE har inntil 
videre overtatt driftsansvaret. Avtalene mellom virksomhetene og UKE ved IKT-leverandør 
internt i Oslo kommune er ikke ferdige. Det er derfor fortsatt vanskelig å trekke noen endelige 
konklusjon om kostnader og besparelser, fordeler og ulemper. 
 
Arbeidsoppgavene lokalt har endret seg men har ikke blitt mindre. Det var uten tvil riktig av 
bydelen å beholde lokal IKT-kompetanse, da en selv har hatt mulighet til å ta et større ansvar 
for å få gjennomført oppgavene enn det som var forutsatt i den opprinnelig ansvarsfordelingen.  
 
Bydelen hadde bygget opp en god infrastruktur og et godt fungerende datasystem, som det var 
knyttet små kostnader til og lite arbeid med driftsoppgavene. Bydelen har på den ene siden fått 
noe nytt, men er på andre områder satt tilbake i tid. Ting tar lengre tid, systemet er tregere og 
det er vanskelig å gjøre endringer. Samtidig er det blitt større sikkerhet ved at systemet driftes 
av enheter med større kompetanse på serverdrift og vedlikehold, men systemet blir også mer 
sårbart da hele virksomheten/kommunen blir berørt hvis det oppstår feil. 
 
Bydelsdirektøren er av den oppfatning at mye av intensjonen i omorganiseringen er god. 
Spesielt gjelder dette samordning av programvarelisenser og driftsoppgaver som kan bidra til 
billigere og mer rasjonell drift. Problemene med for dårlig kapasitet i nettet og tung 
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dokumenthåndtering ved lagring og utskrift skaper imidlertid stor frustrasjon når dette ikke 
fungerer optimalt.  
I tillegg oppleves rutinene rundt feilmelding og feilretting tungvinte og lite effektive. Bydelen 
opplever å måtte gjøre mye med egne ressurser pga at ting tar for lang tid eller at det er 
uenighet om hvor grensegangen går mellom bydel og de private leverandørene. 
 
Økonomisk har det ikke blitt billigere for bydelen. Ut fra det grunnlag som foreligger over 
forventede utgifter inneværende år, ligger det en økning i kostnadene på ca kr 700 000 årlig 
siden reformen startet. Da er det imidlertid ikke tatt hensyn til at bydelen ikke lenger har 
ansvaret for sykehjemmene og skolefritidsordningen, noe som burde gitt utslag i lavere 
kostnader totalt sett. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsdirektørens sak om bydelens erfaringer vedrørende IKT-reformen i Oslo kommune tas 
til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s        Håkon Kleven /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef  
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Sak 39/09    Tillegg til BU-sak 195/08 Erfaringer med 
kulturbydelsatsingen: Publikumsoppslutning ved ulike 
arrangementer knyttet til bydelsdagene  
 
Arkivsak: 200400622 
Arkivkode: 802 
Saksbehandler: Tommy Grotterød 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 16.03.09  
Bydelsutvalget 23.03.09 39/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
TILLEGG TIL BU-SAK 195/08 ERFARINGER MED KULTURBYDELSATSINGEN: 
PUBLIKUMSOPPSLUTNING VED ULIKE ARRANGEMENTER KNYTTET TIL 
BYDELSDAGENE  
 
Bakgrunn: 
BU fattet i forbindelse med BU-sak 195/08 Erfaringer med kulturbydelsatsingen følgende 
vedtak: ”BU savner nærmere omtale av publikumsoppslutningen ved de ulike arrangementene 
knyttet til bydelsdagene. Det er bl.a. ønskelig med en vurdering av kostnadene ved det 
enkelte tiltak målt opp mot det antall mennesker som møtte opp. Vi ber bydelsadministrasjonen 
komme tilbake med et tillegg til saken om dette så raskt som mulig.” 
 
Saksframstilling: 
Bydelsdagene er en felles satsing i regi av bydelen, lag og organisasjoner, med mål å profilere 
lokale lag og organisasjoner, samt bydelens tjenester. Bydelsdagene har hatt som rettesnor å ha 
en lokal profil. Bydelsdagene har de siste årene hatt en rekke ulike tiltak rundt i bydelen 
gjennom en avtalt uke i begynnelsen av juni. I 2008 deltok mer enn 40 aktører med over 60 
ulike tiltak/ arrangementer. 
 
Bydelsutvalget setter hvert år av en gitt sum til bydelsdagene og i tillegg blir det søkt støtte fra 
bl.a. Returkartong AS. I 2008 ble det bevilget kr 90 000. Returkartong støttet bydelsdagene 
med kr 10 000. Kun et fåtall arrangementer får tildelt midler fra den summen som er avsatt til 
bydelsdagene. Det er den aktuelle arrangør som formidler behov for støtte. Det er full åpenhet 
om hvem som gis støtte, og det har ikke forekommet konflikter knyttet til støtte til enkelttiltak/ 
arrangementer.  
Den største utgiftsposten er markedsføring; i 2008 beløp dette seg til om lag kr 36 000. I 2008 
ble også et større beløp nyttet til lønn, da det ble leid inn ekstraressurs til å bistå i koordinering/ 
planarbeid knyttet til bydelsdagene. 
 
Bydelen ved kulturadministrasjonen har en koordinerende rolle i forbindelse med 
bydelsdagene, koordinerer planarbeidet og bistår med utstyr og praktisk hjelp der det er behov 
for det. I denne rollen har bydelen altså ikke ansvar for arrangementer, men kan være en 
samarbeidende part.  
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Det er lagene og organisasjonene, samt bydelens tjenester, som selv står for de ulike tiltakene/ 
arrangementene. Det er deres ideer og initiativ som så ender opp i konkrete tiltak/ 
arrangementer under bydelsdagene. 
 
I vedtak til sak 195/08 etterspørres publikumsoppslutning ved de ulike arrangementene, samt 
kostnader ved det enkelte tiltak målt opp mot det antall mennesker som møtte opp. 
Det er i denne saken foretatt et utvalg, med vekt på arrangementer som er støttet av midler 
avsatt til bydelsdagene. Opplysningene er hentet fra regnskap, samt gitt av aktuelle arrangører 
29.01.2009 i oppstartsmøte for Bydelsdagene 2009. 
 
Deichmanske 
bibliotek, Oppsal 

Kåseri med Sissel Gran Støttet med kr 1 200 Ca 100 besøkende 
- Fullt 

Oslo Square Dance 
Club 

Dansekveld med bla. 
bandet Blanda drops 

Støttet med kr 6 700 Anslagsvis 150 
besøkende 

Felleskapshuset 
Abildsø 

Bredt program med bl.a. 
kinesisk kaligrafi, 
Østensjø-quiz for 
besøkende, Østensjø 
barne- og 
ungdomsteater, lokale 
kor og solister – både 
barn og voksne. 
Hovedartist Hilde 
Heltberg 

Støttet med honorar 
til hovedartist med 
kr 6 000, samt noe 
til blomster til 
artister, gavekort 
som premie til 
publikum,  
ca kr 2 000. 

Antall besøkende: 
varierende fra 200 
til 300 

Abilsdø gård 3 ulike konserter, hvorav 
en intimkonsert med 
Sara og Catharina Chen 

Intimkonserten med 
søstrene Chen: 
Støttet med honorar 
til akkompagnatør, 
Trond Schau, samt 
blomster til de to 
solistene, samlet ca 
kr 4 000. 

Fullt, 40-50 
besøkende på hver 
av konsertene 

Abildsø gård Låtskriverseminar – 
avslutningskonsert i 
Fellesskapshuset 

Støttet med kr 5 800 Konserten hadde 
om lag 150 
besøkende 

Deichmanske bibliotek 
Bøler og Bøler 
Biblioteks Venner 

Konsert med Egil 
Hegerberg 

Ikke støttet Ca 100 besøkende 

Lions Club Bryn Parkkveld i 
Skøyenparken, variert 
program 

Ikke støttet 1500 – 2000 
besøkende 

 
Det bør bemerkes at det ikke er/ bør være noen direkte sammenheng mellom støtte og antall 
besøkende. For eksempel er Skøyenkvelden et arrangement som gir betydelige inntekter til 
arrangøren, og de ber følgelig ikke om støtte fra de avsatte midlene. Konsertene på Abildsø 
gård ville ikke vært arrangert uten en viss støtte, da de ellers ville ført til tap. Kåseri på 
biblioteket er et rimelig arrangement, ville ikke vært arrangert uten støtte, da biblioteket ikke 
har avsatt midler til denne typen tiltak. Dansekvelden er godt besøkt, men ville neppe hatt stor 
nok oppslutning dersom en hadde måttet ta inngangspenger. 
Alt i alt vurderes deltakelse som god, og de midler som er benyttet til tiltakene må anses som 
vel anvendte midler. Det er god bredde i de tiltak som er støttet.  
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar sak ad publikumsoppslutningen ved de ulike arrangementene 
knyttet til bydelsdagene til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s        Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
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Sak 40/09    Kontaktforum for integrering av minoritetsgrupper  
 
Arkivsak: 200900162 
Arkivkode: 355.9 
Saksbehandler: Torunn Nyrnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 16.03.09  
Bydelsutvalget 23.03.09 40/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
KONTAKTFORUM FOR INTEGRERING AV MINORITETSGRUPPER  
 
Bakgrunn: 
I forbindelse med bydelsutvalgets budsjettbehandling for 2009 ble det fattet følgende 
verbalvedtak: 

• Det foreslås at det våren 2009 innkalles til et møte med aktuelle lag/organisasjoner for 
å drøfte opprettelsen av et kontaktforum i Østensjø bydel  for bedre integrering av 
minoritetsgrupper i lokalsamfunnet. Bydelsutvalget legger som utgangspunkt til grunn 
at kontaktforumet innkalles 3-4 ganger i året med sikte på erfaringsutveksling og lokal 
kompetanseoppbygging. Administrasjonen bes arbeide videre med et opplegg og legge 
en sak fram for bydelsutvalget i møtet i mars. 

• Det avsettes kr 15 000 til drift av et kontaktforum for bedre integrering av 
minoritetsgrupper i lokalsamfunnet. 

 
Saksframstilling: 
Administrasjonen foreslår følgende opplegg:  
 
Det opprettes en arbeidsgruppe bestående av en representant for hver av de tre fagavdelingene i 
bydelen; avdeling barn og kultur, avdeling velferd og fritid, og avdeling rehabilitering og 
omsorg. Arbeidsgruppen består av ansatte som i dag har sitt virke inn mot arbeidet med 
minoritetsgrupper i bydelen. Arbeidsgruppen forankres i avdeling velferd og fritid.  
 
Mandat for arbeidsgruppen: 
• Invitere aktuelle lag og organisasjoner, og eventuelt interesserte enkeltpersoner, til et møte 

for å drøfte opprettelsen av et kontaktforum for bedre integrering av minoritetsgrupper i 
bydelen. 

• Kartlegge hva som gjøres i dag og eventuelle behov når det gjelder integrering av 
minoritetsgrupper i bydelen.  

• I samarbeid med inviterte lag og organisasjoner, utarbeide forslag til mandat for 
kontaktforumet.  

• I samarbeid med inviterte lag og organisasjoner, utarbeide forslag til sammensetning av 
kontaktforumet. 

 
 
 
Framdrift: 
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• Det tas sikte på å ha gjennomført et møte med aktuelle lag og organisasjoner i 
månedsskiftet april / mai.  

• Sak vedrørende forslag til opprettelse av kontaktforum, mandat for og sammensetning av 
kontaktforum legges fram for BU i juni.   

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget slutter seg til skisse til framgangsmåte for oppretting av et kontaktforum for 
bedre integrering av minoritetsgrupper i Bydel Østensjø. 
 
 
 
Tove Stien /s        Mary Ann Gursli /s  
bydelsdirektør        avdelingssjef 
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Sak 41/09    Bystyresak 432/08 Styrking og samordning av tilsyn ved 
sykehjem  
 
Arkivsak: 200500738 
Arkivkode: 240.4 
Saksbehandler: Signe Sandnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 16.03.09  
Omsorgskomite 16.03.09  
Råd for funksjonshemmede 17.03.09  
Bydelsutvalget 23.03.09 41/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
BYSTYRESAK 432/08 STYRKING OG SAMORDNING AV TILSYN VED 
SYKEHJEM  
 
Bakgrunn: 
Det vises til vedlagt bystyresak 432/08 Styrking og samordning av tilsyn ved sykehjem, av 
12.12.2008. 
 
Saksframstilling: 
I bystyresaken er blant annet rutiner for rapportering til bydelsutvalget beskrevet.  En ser ikke 
behov for å endre på dagens rutiner, med unntak av rapportering av graverende forhold. Da 
bør tilsynsrapporten sendes til foreløpig orientering til bydelsutvalgets første møte, selv om 
Sykehjemsetatens kommentarer til rapporten ennå ikke foreliger. Sykehjemsetatens 
kommentarer til rapporten legges da fram i neste BU møte. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
• Bystyresak 432/08 Styrking og samordning av tilsyn ved sykehjem, tas til orientering. 
• Dagens praksis for rapportering videreføres, med unntak av rapportering av graverende 

forhold. Ved graverende forhold skal tilsynsrapporten sendes til foreløpig orientering til 
bydelsutvalgets første møte, selv om Sykehjemsetatens kommentarer ennå ikke foreligger. 
Sykehjemsetatens kommentarer til rapporten legges så fram i neste BU møte. 

 
 
 
Tove Stien /s        Solveig Nyhamar/s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Vedlegg: Bystyresak 432/08 Styrking og samordning av tilsyn ved sykehjem 
 
 



 

Sak 42/09    Rapport fra anmeldt tilsyn ved Oppsalhjemmet den 
09.12.2008  
 
Arkivsak: 200800246 
Arkivkode: 240.4 
Saksbehandler: Signe Sandnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 16.03.09  
Omsorgskomite 16.03.09  
Bydelsutvalget 23.03.09 42/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
RAPPORT FRA ANMELDT TILSYN VED OPPSALHJEMMET DEN 09.12.2008  
 
Saksframstilling: 
Vedlagt oversendes rapport fra anmeldt tilsyn ved Oppsalhjemmet den 09.12.2008 mottatt den 
17.12.2008, og Sykehjemsetatens uttalelse til rapporten, mottatt den 06.02.2009.  
Bydelsdirektøren har ingen kommentarer til rapporten.   
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport fra anmeldt tilsyn ved Oppsalhjemmet den 09.12.2008, og Sykehjemsetatens uttalelse 
tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s        Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Vedlegg: 
- Rapport fra anmeldt tilsyn ved Oppsalhjemmet den 09.12.2008 
- Sykehjemsetatens uttalelse 
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Sak 43/09    Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Manglerudhjemmet 
17.12.2008  
 
Arkivsak: 200800246 
Arkivkode: 240.4 
Saksbehandler: Signe Sandnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Omsorgskomite 16.03.09  
Eldrerådet 16.03.09  
Bydelsutvalget 23.03.09 43/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
RAPPORT FRA UANMELDT TILSYN VED MANGLERUDHJEMMET 17.12.2008  
 
Saksframstilling: 
Vedlagt oversendes rapport fra uanmeldt tilsyn ved Manglerudhjemmet den 17.12.2008 mottatt 
05.01.2009, og Sykehjemsetatens uttalelse til rapporten, mottatt 28.01.2009. Bydelsdirektøren 
har ingen kommentarer til rapporten. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Manglerudhjemmet den 17.12.2008 og Sykehjemsetatens 
uttalelse til rapporten, tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s         Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef   
 
Vedlegg: 

- Rapport fra uanmeldt møte ved Manglerudhjemmet den 17.12.2008 
- Sykehjemsetatens uttalelse 
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Sak 44/09    Avviksrapportering, avlysning av oppdrag i 
hjemmetjenesten  
 
Arkivsak: 200900160 
Arkivkode: TEST 
Saksbehandler: Signe Sandnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 16.03.09  
Omsorgskomite 16.03.09  
Råd for funksjonshemmede 17.03.09  
Bydelsutvalget 23.03.09 44/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
AVVIKSRAPPORTERING, AVLYSNING AV OPPDRAG I HJEMMETJENESTEN  
 
Bakgrunn: 
Det vises til BU sak 204 /08 Bydelsdirektørens forslag til budsjett 2009, der følgende 
verbalvedtak under kapittel 6.2 Hjemmetjenesten, ble fattet:  
 

”Bydelsdirektøren bes utarbeide forslag til avviksrapportering i hjemmetjenesten til BU-
møtet i mars 2009. Avviksrapporten bør bl.a gi en oversikt over avvik fra planlagt oppmøte 
hos brukere og årsakene til avvik. Avviksrapporten legges fram i forbindelse med 
tertialrapporteringen.” 

 
Saksframstilling: 
I forbindelse med innføring av brukervalg på praktisk bistand, utarbeidet Prosit (IKT-
sektorsystem for pleie- og omsorgstjenesten) rutiner for avviksrapportering når det gjelder 
avlysning av oppdrag hos bruker. Bydelen har ikke klart å etablere rutinen godt nok, slik at det 
har kommet klart nok fram hva slags avlysning det dreier seg om. Bydelen har hatt større fokus 
på dokumentasjon av utført oppdrag hos bruker.   
 
Hjemmetjenesten har egne koordinatorstillinger som legger inn oppdragene i fagsystemet 
Gerica, på bakgrunn av enkeltvedtak som bestillerkontoret fatter. Dette innebærer at de fordeler 
oppdragene på arbeidslister til de ansatte som skal utføre tjenesten. Disse koordinatorene skal 
også legge inn eventuelle avlysninger av oppdrag i Gerica og kode avlysningene med riktig 
kode ut i fra årsak til avlysningen, etter informasjon fra leder/bruker/ansatt.  Årsakene kan være 

o bomtur (dvs ingen hjemme) 
o avlyst av bruker (fordi det ikke passet av en eller annen grunn) 
o avlyst av tjenesten (for eksempel ved sykdom og det ikke kan skaffes vikar eller 

lignende)   
 
Hjemmetjenesten ble etter budsjettmøtet orientert om BUs vedtak og det ble utarbeidet egen 
forenklet brukerveiledning for registrering av henholdsvis bomturer og avlyste oppdrag, avlyst 
av henholdsvis bruker eller tjenesten. Koordinatorene (ca 20 personer, inklusive stedfortredere) 
fikk den 27.01.2009 ny opplæring i denne avviksrapporteringen og innføring i den nye 
forenklede rutinen.  
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Nedenfor er det tatt ut oversikt over bomturer og avlyste oppdrag for januar og februar 2009.  
 
  Januar 2009 Februar 2009
Hjemmesykepleie: Antall Antall 
Bomtur 1 5 
Avlyst av bruker 1196 1198 
Avlyst av tjenesten 151 89 
    
Praktisk bistand: Antall Antall 
Bomtur 2 12 
Avlyst av bruker 110 136 
Avlyst av tjenesten 317 71 
 
I etableringsfasen av den nye rutinen, viser det seg å være en del feilføringer, som også 
kommer til uttrykk i tallene over. Det forventes at kvaliteten på dataene bedres for hver måned 
framover. Dette gjelder særlig for ”avlyst oppdrag av bruker”, og ”avlyst oppdrag av tjenesten”. 
Disse har vist seg å være gjenstand for en del missforståelser, mens stikkprøver viser at 
”bomturer” er riktig registrert.  
 
Det viser seg at for eksempel sykehusinnleggelse, kortidsopphold, ferie etc som registreres som 
”midlertidig stopp”, også er blitt registrert som avlyst oppdrag. Dette er feil. Denne feilen er det 
tatt tak i. Registreringsfeil tas umiddelbart opp med leder/koordinator.  
 
Når det gjelder hjemmesykepleie avlyses denne tjenesten svært sjelden av tjenesten. Avlysning 
av hjemmehjelp gjøres ved ansattes sykdom/fravær og på helligdager. Bruker får da som oftest 
tilbud om hjelp en annen dag hvis det er mulig å få til.   
 
Eventuell feil registrering får ingen påvirkning på fakturering av bruker for forpraktisk bistand. 
Man blir bare fakturert for utførte oppdrag. 
 
I samsvar med BUs vedtak vil resultatet av rapporteringen for første tertial komme i forbindelse 
med tertialrapporteringen. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget godkjenner rutine for avviksrapportering i forbindelse med avlysning av 
oppdrag i hjemmetjenesten. 
 
 
 
Tove Stien /s        Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
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Sak 45/09    Årsmelding 2008 - Bøler frivillighetssentral  
 
Arkivsak: 200400300 
Arkivkode: 356.6 
Saksbehandler: Else-Berit Momrak 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Omsorgskomite 16.03.09  
Eldrerådet 16.03.09  
Råd for funksjonshemmede 17.03.09  
Bydelsutvalget 23.03.09 45/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
ÅRSMELDING 2008 - BØLER FRIVILLIGHETSSENTRAL  
 
 
Saksframstilling: 
Vedlagt oversendes årsmelding 2008 fra Bøler frivillighetssentral til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Årsmelding 2008 fra Bøler frivillighetssentral tas til orientering. 
 
 
 
 
Tove Stien /s      Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
 
 
Vedlegg: 1 
 

   27



 

Sak 46/09    Årsmelding 2008 - Manglerud frivillighetssentral  
 
Arkivsak: 200700210 
Arkivkode: 356.6 
Saksbehandler: Else-Berit Momrak 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Omsorgskomite 16.03.09  
Eldrerådet 16.03.09  
Råd for funksjonshemmede 17.03.09  
Bydelsutvalget 23.03.09 46/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
ÅRSMELDING 2008 - MANGLERUD FRIVILLIGHETSSENTRAL  
 
 
Saksframstilling: 
Vedlagt oversendes årsmelding 2008 fra Manglerud frivillighetssentral til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Årsmelding 2008 fra Manglerud frivillighetssentral tas til orientering. 
 
 
 
 
Tove Stien /s     Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør     avdelingssjef 
 
 
 
Vedlegg: 1 
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Sak 47/09    Årsmelding 2008 - Oppsal frivillighetssentral  
 
Arkivsak: 200600777 
Arkivkode: 356.6 
Saksbehandler: Else-Berit Momrak 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 16.03.09  
Omsorgskomite 16.03.09  
Råd for funksjonshemmede 17.03.09  
Bydelsutvalget 23.03.09 47/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
ÅRSMELDING 2008 - OPPSAL FRIVILLIGHETSSENTRAL  
 
 
Saksframstilling: 
Vedlagt oversendes årsmelding 2008 fra Oppsal frivillighetssentral til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Årsmelding Oppsal frivillighetssentral tas til orientering. 
 
 
 
 
Tove Stien /s     Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør     avdelingssjef 
 
 
 
Vedlegg: 1 
 

   29



 

Sak 48/09    Forslag til nytt navn på Manglerud eldresenter  
 
Arkivsak: 200400614 
Arkivkode: 332.0 
Saksbehandler: Solveig Nyhamar 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Omsorgskomite 16.03.09  
Eldrerådet 16.03.09  
Bydelsutvalget 23.03.09 48/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
FORSLAG TIL NYTT NAVN PÅ MANGLERUD ELDRESENTER  
 
Bakgrunn  
Bydelen har mottatt en henvendelse fra brukerrådet ved Manglerud eldresenter vedrørende 
ønske om navneendring på Manglerud eldresenter. 
I henvendelsen heter det at det er et sterkt ønske å få med yngre pensjonister som brukere av 
eldresenteret. Majoriteten av brukerne er i dag over 72 år, og brukerrådet har vurdert flere tiltak 
for å fenge de ”yngre” til å bli brukere av eldresenteret. 
 
Saksframstilling 
Brukerrådet skriver at de vil fortsette med sine vanlige aktiviteter som før, men i tillegg sette i 
gang en del nye tilbud som kan vekke interesse hos yngre pensjonister/grupper. Brukerrådet 
mener at en navneendring kan være viktig for å bli mer attraktive hos yngre grupper. 
Brukerrådets forslag er at navnet skal være ”Manglerud Gård- treffsenter” og ber de ansvarlige 
organer gi sin aksept til forslaget. 
 
Bydelsdirektøren har vurdert forslaget til navneendring. Problemer med det foreslåtte navnet er 
at det sier svært lite om hvem som er målgruppen for treffsenteret, og at det dessuten kan 
forveksles med bydelens treffsted for andre målgrupper. Samtidig er det forståelse for 
brukerrådets ønske og intensjoner. Det er derfor tatt kontakt med brukerrådet og foreslått at det 
til det nye navnet tilføyes 60+, slik at det er klart hvem som er målgruppen. Dette er allerede et 
innarbeidet begrep i andre sammenhenger, for eksempel i idrettssammenheng. Brukerrådet er 
orientert og har sagt seg enige. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Manglerud eldresenter endrer navn til Manglerud gård treffsenter 60+.  
   
 
 
Tove Stien /s        Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
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Sak 49/09    Skullerudbakken 30-48 og 56-66, Skullerud - Invitasjon til 
innspill fra bydelen, område- og prosessavklaring  
 
Arkivsak: 200900087 
Arkivkode: 512 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 16.03.09  
Bydelsutvalget 23.03.09 49/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
SKULLERUDBAKKEN 30-48 OG 56-66, SKULLERUD - INVITASJON TIL INNSPILL 
FRA BYDELEN, OMRÅDE- OG PROSESSAVKLARING  
 
Bakgrunn: 
Det vises til invitasjon til innspill fra bydelen, område- og prosessavklaring for 
Skullerudbakken 30-48 og 56-66 fra Plan- og bygningsetaten. Grunnet svarfrist 18.02.2009 er 
bemerkningene gitt administrativt (vedlagt brev av 11.02.2009). Eventuelle endringer av 
bemerkningene ettersendes etter politisk behandling. 
 
 
Saksframstilling: 
Det skal utføres takoppløft på maks 1 meter for rekkehusene i Skullerudbakken 30-48 og 56-66 
for å få til en forsvarlig romhøyde for loftsstue. Det skal ikke bygges nye boenheter på loftene. 
Tiltaket vil være avhengig av en dispensasjon fra etasjetall og utnyttelse i gjeldende regulering.  
Tiltaket oppgis å ikke påvirke naboene av planområdet ift. beliggenhet og solforhold grunnet 
kraftig skrånende terreng. Tiltaket kan påvirke nabotomt i øst som foreløpig er ubebygd, men 
det er ikke kjent hvordan eventuelle nybygg skal plasseres på denne tomta. 
Tiltakshaver påregner at det må foreligge et samtykke fra berørte parter. 
 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bemerkninger område- og prosessavklaring for Skullerudbakken 30-48 og 56-66 tilsluttes. 
 
 
 
Tove Stien /s         Kari Bjørneboe/s 
bydelsdirektør         bydelsoverlege 
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Sak 50/09    Fyrstikkbakken 14 m.fl., Bryn - Planforslag til begrenset 
høring.  
 
Arkivsak: 200401354 
Arkivkode: 512 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 16.03.09  
Bydelsutvalget 23.03.09 50/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
FYRSTIKKBAKKEN 14 M.FL., BRYN - PLANFORSLAG TIL BEGRENSET 
HØRING.  
 
Bakgrunn: 
Det vises til brev fra Plan- og bygningsetaten vedrørende planforslag til begrenset høring for 
Fyrstikkbakken 14 m.fl., Bryn. Grunnet svarfrist 13.02.2009 er bemerkningene gitt 
administrativt (vedlagt brev av 10.02.2009). Endringer av bemerkningene vil bli ettersendt etter 
politisk behandling.  
 
Saksframstilling: 
Planforslaget var til offentlig ettersyn i perioden 08.10.2007 til 07.11.2007.  
Etter offentlig ettersyn er det utarbeidet en ROS-analyse angående rasfare og ny støyrapport for 
planområdet som er bakgrunnen for planforslaget til begrenset høring. 
 
Bydelsutvalget har i sak 10/07 vedtatt følgende vedtak: 
1. Bydel Østensjø anbefaler det foreslåtte reguleringsforslag for Fyrstikkbakken 14A og 

14B under forutsetning av at de anbefalte grenseverdiene i T-1442 og grenseverdiene 
for innendørs støynivå NS 8175 kan overholdes 

 
2. BMK legger til grunn at gjennomføring av planforslaget vil kunne føre til konsekvenser 

for trafikkavviklingen i Jernbaneveien i deler av utbyggingsfasen ift. sikkerhet ved de 
sprengningsarbeider som må utføres, og regner med at dette følges opp av 
planmyndighetene på vanlig måte. 

 
Administrasjonens vurderinger: 
Planområdet vurderes som marginalt ift. støyproblematikk grunnet støy fra flere kilder og 
beliggenheten med nærhet til t-bane samt bratt terreng ned mot Jernbaneveien, E-6 og 
jernbanen, også jfr. ny støyrapport. 
Sikringstiltak i ROS-analyse vedrørende sprengningsarbeider og rasfare under og etter 
utbygging må gjennomføres.  
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bemerkninger til planforslag til begrenset høring for Fyrstikkbakken 14 m.fl., Bryn tilsluttes. 
 
 
 
Tove Stien /s         Kari Bjørneboe /s 
bydelsdirektør         bydelsoverlege 
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Sak 51/09    Søknad om bevilling - Utvidet åpnings- og skjenketid - 
Beno restaurant  
 
Arkivsak: 200400084 
Arkivkode: 945.5 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 16.03.09  
Omsorgskomite 16.03.09  
Bydelsutvalget 23.03.09 51/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
SØKNAD OM BEVILLING - UTVIDET ÅPNINGS- OG SKJENKETID - BENO 
RESTAURANT  
 
Bakgrunn: 
Det vises til brev fra Næringsetaten vedrørende søknad om bevilling og utvidet åpnings- og 
skjenketid for Beno Restaurant.  
Administrasjonen har vært i kontakt med saksbehandler hos Næringsetaten og søknaden gjelder 
kun utvidet åpnings- og skjenketid, da Bydelsutvalget har uttalt seg om stedet i vedtak av 
13.12.2007. Bydelsutvalget trenger således ikke å fatte vedtak i saken innen 2 uker som skrevet 
i brevet fra Næringsetaten. 
 
Saksframstilling: 
Beno Restaurant søker om utvidet åpnings- og skjenketid fra kl. 01:00/00:30 til kl. 02:00/01:30. 
I henhold til forskrift av 03.05.2006 om serverings-, salgs- og skjenkebevillinger § 1 b) skal 
serveringssteder i boligområder holde lukket mellom kl. 01:00-06:00. 
 
Jfr. § 1 e), kan det gjøres unntak for åpningstidene når særlige grunner foreligger. 
 
Beno Restaurant ligger i boligområde utenfor sentrum. 
Administrasjonen kan ikke se at det foreligger særlige grunner for å gjøre unntak fra 
åpningstidene. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Beno Restaurant ligger i boligområde utenfor sentrum. Bydel Østensjø kan ikke se at det 
foreligger særlige grunner for utvidelse av åpningstidene. 
Utvidet åpnings- og skjenketid til kl. 02:00/01:30 anbefales ikke. 
 
 
 
Tove Stien         Kari Bjørneboe 
bydelsdirektør         bydelsoverlege 
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Sak 52/09    Endringer i Arbeiderpartiets gruppe med innvirkning for 
bydelsutvalg og komité  
 
Arkivsak: 200600617 
Arkivkode: 026.1 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 23.03.09 52/09  
 
ENDRINGER I ARBEIDERPARTIETS GRUPPE MED INNVIRKNING FOR 
BYDELSUTVALG OG KOMITÉ  
 
Bakgrunn: 
Det er meldt følgende behov for endring i representasjon fra Arbeiderpartiets gruppe i 
bydelsutvalget og i omsorgskomiteen. 
 
Rune Opstad (A) har i brev av 20.01.2009 søkt om midlertidig fritak fra sitt verv som medlem i 
bydelsutvalget og som leder av omsorgskomiteen på medisinsk grunnlag. Søknaden gjelder for 
2009.  
 
Som følge av dette rykker Arbeiderpartiets 1. vara til bydelsutvalget, Mona Ridder-Nielsen (A) 
opp som medlem for Arbeiderpartiet. Rune Opstad (A) fratrer midlertidig i tillegg vervet som 
leder av omsorgskomiteen. Ifølge bystyrets sekretariat må det i slike tilfeller foretas valg av ny 
leder, jmfr. Kommuneloven § 16.4. Det må også velges nytt medlem i komiteen, jmfr. 
Kommuneloven § 16.4, kommentar 7. 
 
Konsekvens: 

• Randi Vollmerhaus (A) tar Rune Opstads (A) plass i BU og Arbeiderpartiets 1. vara til 
bydelsutvalget, Mona Ridder-Nielsen (A), trer inn som medlem for perioden. 

• BU oppnevner nytt medlem i omsorgskomiteen. 
• BU oppnevner ny leder av omsorgskomiteen. 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Bydelsutvalget tar til etterretning at Rune Opstad (A) fritas fra verv i bydelsutvalget ut 
2009 på medisinsk grunnlag. Tilsvarende fritas han fra øvrige verv knyttet til 
bydelsutvalget. 

2. Arbeiderpartiets 1. vara til bydelsutvalget, Mona Ridder-Nielsen (A), trer inn som 
medlem. 

3. Bydelsutvalget oppnevner ______________________som nytt medlem i 
omsorgskomiteen etter Rune Opstad (A). 

4. Bydelsutvalget oppnevner ______________________som ny leder av 
omsorgskomiteen etter Rune Opstad (A). 

 
Oppnevningene gjøres gjeldende for 2009. 
 
 
Tove Stien /s       Therese Kloumann Lundstedt /s 
bydelsdirektør       BU-sekretær 
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Sak 53/09    Endringer i representasjon i rådet for 
funksjonshemmede  
 
Arkivsak: 200900041 
Arkivkode: 026.2 
Saksbehandler: Heidi Vargeid 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 23.03.09 53/09  
 
ENDRINGER I REPRESENTASJON I RÅDET FOR FUNKSJONSHEMMEDE  
 
Bakgrunn: 
Det vises til lov om råd for menneske med nedsett funksjonsevne av 17.06.2005 nr 58 § 6 samt 
til Reglement for bydelene § 2-7 pkt 2: 2 Rådet for funksjonshemmede skal oppnevnes av 
bydelsutvalget. Bydelsutvalget skal også velge leder og nestleder”. Ved oppnevning av 
representanter til rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevne, skal interesseorganisasjonene 
ha forslagsrett. 
 
Saksframstilling: 
Gudrun Holmøy ble i BU møte 13.12.2007 sak 195/07 oppnevnt som leder for rådet for 
funksjonshemmede (RFF) for perioden 2008-2011. På grunn av langvarig sykdom i familien 
søker hun varig fritak fra sitt lederverv i RFF. Hun søker samtidig permisjon som medlem i 
RFF til og med august 2009. Fra og med september 2009 ønsker hun å tre inn igjen i RFF, men 
da kun som medlem. 
 
Som en konsekvens av dette må ny leder av RFF oppnevnes. Da hennes permisjonstid som 
medlem av rådet er såvidt kortvarig, trer varamedlem Unni Groll inn i hennes sted i denne 
perioden. 
 
Videre har varamedlem Ingunn Beck, Funksjonshemmedes Fellesorganisasjon (FFO), meldt 
om registreringspliktig flytting fra Bydel Østensjø. Hun trer følgelig ut av sitt verv i RFF, jf. 
kommunelovens § 15.1. Det vil bli utarbeidet sak om nytt varamedlem når forslag til navn 
foreligger fra FFO. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Bydelsutvalget tar til etterretning at Gudrun Holmøy fratrer sitt lederverv i RFF. 
2. Bydelsutvalget oppnevner ________________________som ny leder av RFF etter 

Gudrun Holmøy. 
3. Bydelsutvalget tar til etterretning at Gudrun Holmøy søker permisjon som medlem i RFF 

ut august 2009. Varamedlem Unni Groll trer inn i hennes sted frem til 01.09.2009. 
 
 
Tove Stien /s        Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
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Sak 54/09    Rutiner og frister for innmelding av saker til behandling i 
BU  
 
Arkivsak: 200400283 
Arkivkode: 027.0 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 23.03.09 54/09  
 
RUTINER OG FRISTER FOR INNMELDING AV SAKER TIL BEHANDLING I BU  
 
Bakgrunn: 
Det ble i BU-møtet 09.02.2009 fattet følgende vedtak:  
”Bydelsadministrasjonen bes i kommende BU-møte legge fram en sak med tydelige frister og 
retningslinjer for hvordan BU-representanter kan melde opp saker til behandling i BU. Det bør 
også tydeliggjøres hvilken rolle AU har i denne prosessen”. 
 
På bakgrunn av ovennevnte vedtak legges det her fram et forslag til rutiner og frister for 
innmelding av saker til bydelsutvalget. 
 
Saksframstilling: 
I Reglement for bydelene § 4-4 heter det at ”lederen av organet setter opp saksliste til det 
enkelte møte”. Ifølge bystyrets sekretariat følger det imidlertid av retten som representant i et 
folkevalgt organ å kunne fremme saker til behandling i det respektive utvalg. Det vises til 
bystyret m/komiteer der hver enkelt representant har anledning til dette.  
 
Ihht. Reglement for bydelene § 4-6 kan det treffes vedtak i en sak som ikke er oppført på 
sakslisten, dersom ikke møteleder eller 1/3 av medlemmene motsetter seg det. Krever saken 
større utredningsarbeid fra administrasjonen, skal dette forelegges bydelsutvalget til avgjørelse, 
jfr. Reglement for bydelene, § 2-4, 3. ledd. 
 
Det foreslås at saker som ønskes satt på sakskartet til BU av den enkelte BU-representant 
/partigruppe, sendes administrasjonen elektronisk innen utgangen av tirsdagen før 
hovedutsending. Hovedutsending er torsdag før AU-møtene. Forslag til vedtak må følge 
saksframstillingen, samt hvilke politiske utvalg det er ønskelig å behandle saken i. 
Administrasjonen sender sakene til BU-leder for godkjenning. 
 
AUs rolle: 
Ihht. Reglement for bydelene § 2-3 fastsetter bydelsutvalget hvilke oppgaver arbeidsutvalget 
skal ha. I forrige kommunevalgsperiode behandlet AU i sak 62/04 ”Rutiner og 
saksbehandlingsregler for bydelsutvalget og andre politiske organer i bydelen”. I saken 
fremkommer følgende: ”Administrasjonen utarbeider en samlet oversikt over hvilke saker som 
går til behandling i de ulike komiteer, råd og utvalg. Oversikten gjennomgås i AU som 
kvalitetssikrer den enkelte saks behandlingsprosedyre, d.v.s. hvilke instanser som behandler 
den enkelte sak. Eventuelle korrigeringer til de tidligere utsendte sakslistene, sendes ut i 
etterkant av AU-møtet, som finner sted 14 dager før BU-møtet.” 
 
I tillegg kan AU, i selve møtet, sette saker på sakskartet til BU.  
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget gir sin tilslutning til beskrivelse av rutiner og frister for innmelding av saker til 
BU slik det fremkommer i saken. 
 
 
 
Tove Stien /s       Therese Kloumann Lundstedt /s 
bydelsdirektør       BU-sekretær 
 
Vedlegg: AU i sak 62/04 Rutiner og saksbehandlingsregler for bydelsutvalget og andre 

politiske organer i bydelen 
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Sak 55/09    Støtte til frivillig sektor  
 
Arkivsak: 200900158 
Arkivkode: 134.1 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 23.03.09 55/09  
 
STØTTE TIL FRIVILLIG SEKTOR  
 
Bakgrunn: 
Saken er fremmet av Høyre v/Gunnar Pedersen (H). 
 
Saksframstilling: 
Frivillig sektor er en viktig del av samfunnet. Organisasjoner, lag og foreninger er med på å 
bygge gode lokalsamfunn, og bidrar til livskvalitet i den enkeltes liv. Samfunnet må bygges 
nedenfra av enkeltmennesker, organisasjoner og enkeltbedrifter.  
 
I motsetning til næringslivet får frivillige organisasjoner ikke trekke fra merverdiavgiften på 
varer og tjenester de kjøper. Dette utgjør en milliard kroner i året i skatt. Bydel Østensjø er 
svært opptatt av den glede og kraft som de frivillige og deres organisasjoner bidrar med i vårt 
lokalsamfunn.  
 
200 kommuner i landet har til nå sluttet seg til ordføreroppropet ”Fjern skatt på frivillig 
arbeid”, av 20. januar 2009 fra ordfører Lene Conradi i Asker. 
 
Bydel Østensjø bydel støtter dette initiativet på vegne av sine innbyggere og frivillige. Bydel 
Østensjø vil derfor be regjeringen om å vise at samfunnet verdsetter det frivillige arbeidet ved å 
fremme forslag om å fjerne skatt/moms på dette. 
 
Forslag til vedtak fra Høyre v/Gunnar Pedersen 
Bydel Østensjø ved bydelsutvalgslederen slutter seg til ordføreroppropet ”Fjern skatt på 
frivillig arbeid”. 
 
 
Therese Kloumann Lundstedt /s 
BU-sekretær 
 
 
Vedlegg:  
”Ordfører-opprop: Fjern skatt på frivillig arbeid”, fra Askers ordfører Lene Conradi, av 20. 
januar 2009.  
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Sak 56/09    Fotobokser i Østensjøveien  
 
Arkivsak: 200500802 
Arkivkode: 611 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 16.03.09  
Bydelsutvalget 23.03.09 56/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
FOTOBOKSER I ØSTENSJØVEIEN  
 
Bakgrunn: 
Saken er fremmet av Høyre v/Gunnar Pedersen (H). 
 
Saksframstilling: 
Østensjøveien er en sterkt trafikkert vei som nyttes som gjennomfartsvei i rushperiodene. 
Strekningen fra Brynsenter langs Østensjøvannet til Abildsøkrysset har en fartsgrense på 50 
km. Dessverre er det mange bilister som ikke overholder denne grensen. Det er flere 
trafikkfarlige punkter på veien. Det er spesielt to steder som peker seg ut som trafikkfarlige.  
Det er  

• Fotgjengerovergangen til Harry Fettsvei 
• Innkjøringen til Abildsøkrysset. 

 
Fotgjengerovergangen er så farlig at Samferdselsetaten ikke vil sette opp trafikklys. Vi har bedt 
Samferdselsetaten vurdere alternative løsninger, men det har foreløpig ikke resultert i noe. 
Innkjøringen mot Abildsjøkrysset har lav sol, i begge av dagens rushperioder, noe som gjør at 
bilister ofte kjører i høy fart på rødt lys inn mot Abildsøkrysset. 
Begge steder er det behov for å holde hastigheten nede og overvåke at den faktisk blir holdt 
nede. 
Målinger viser at trafikktettheten er større på Østensjøveien enn i Enebakkveien som har 
redusert fartsgrense. 
 
Forslag til vedtak fra Høyre v/Gunnar Pedersen 
BU ber administrasjonen kontakte Samferdselsetaten/veivesenet for å få vurdert/etablert 
fotobokser ved de to stedene. 
 
 
 
Therese Kloumann Lundstedt /s 
BU-sekretær 
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Sak 57/09    Frivillighetsplan for Bydel Østensjø  
 
Arkivsak: 200900158 
Arkivkode: 134.1 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 23.03.09 57/09  
 
FRIVILLIGHETSPLAN FOR BYDEL ØSTENSJØ  
Dokumentet er ikke ferdigbehandlet. Ettersendes/omdeles i møtet. 
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